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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Tisk o kárném řízení s Ivou Brožovou a o
vstupu do Schengenu
Dnešní Právo a Hospodářské noviny (HN) přinášejí komentáře ke kauze předsedkyně Nejvyššího
soudu Ivy Brožové, se kterou ministr spravedlnosti Jiří Pospíšil navrhl kárné řízení. HN a Lidové
noviny (LN) se zamýšlí také nad tím, jaký význam má dnešní vstup ČR do schengenského prostoru
bez hranic.

Podle komentátora Práva se v osobě předsedkyně Ivy Brožové spojily pocit nadřazenosti soudců a
neschopnost řídit soud. Brožová prý zastává ultraliberální pojetí soudní moci, takže v každé výtce
vydí útok na nezávislost soudce.
   
"Přitom právě ona může za chatrné vzdělání některých soudců i za svévoli a neefektivitu soudů,"
myslí si komentátor. Podle něho by proto vláda měla rychle předložit sněmovně návrh novely zákona
o soudech a soudcích, a znovu tak zavést možnost odvolání soudních funkcionářů, a to třeba
prostřednictvím kárného řízení.
   
Také Hospodářské noviny uvažují nad tím, co se bude dál dít kolem Ivy Brožové. Pozdě vyúčtované
opravy soudní budovy jí podle deníku funkce předsedkyně Nejvyššího soudu zbavit nemohou, protože
ji z ní odvolat nejde. Zákon totiž takovou sankci nezná, připomínají HN.
   
"Nevýš může dostat důtku či pokutu. Kárné řízení jí však připomíná: Nezapomnělo se na vás. Až
chystaná novela umožní odvolávat, jste na řadě," komentuje list.
   
Hospodářské noviny také píšou, že ČR prožívá vstupem do schengenského prostoru bez hranic
historický den. A to i přesto, že se Češi v Evropě pořád nesmí usadit a pracovat, kde se jim zachce.
Boj za více svobod proto podle listu nekončí. Hranice tu zůstává, pouze přestává být bariérou.
Otevřená hranice ale podle HN neznamená automaticky větší průchodnost. Komentátor si myslí, že
by se schengenský prostor měl otevřít i dalším zemím.
   
Podle Lidových novin je dnešní vstup Česka do schengenského prostoru velkým dnem, i když de
facto zase tolik nezmění, protože se provoz na hranicích od 90. let velmi zjednodušil. Přesto je ČR
zase o něco svobodnější a normálnější, myslí si zástupce šéfredaktora LN.
   
Otázka, kdy přijmout euro, je otázkou, co z uvedeného bude dříve: zda doběhnutí ostatních v
bohatství, nebo reformy, které zpružní českou ekonomiku, píše v Mladé frontě Dnes člen bankovní
rady České národní banky Mojmír Hampl.
   
Vyslovuje se zároveň k nedávnému komentáři evropského komisaře Joaquína Almunii k připravenosti
nováčků na zavedení společné měny. Pozastavuje se zejména nad tím, že pobaltské země si
vysloužily kritiku, a to i přesto, že svůj kurz pevně svázaly s eurem a při stanovování úrokových
sazeb přijímají údaje z Frankfurtu. Na druhou stranu Česko a Polsko, které stále provozují vlastní
měnovou politiku, by podle Almunii mohly do eurozóny vstoupit již brzy. 
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